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Verslag openbare vergadering commissie Samenleving van 19 juni 2018  

 

Aanvang 19.32 uur 

Plaats raadzaal gemeentehuis te Heerde 

Aanwezig de voorzitter: G. van der Rhee 

de leden:  
CU-SGP: B.J. van der Linde, J. Tuinman 
CDA: J. Grotenhuis-van der Host, J. Kampherbeek 
VVD: G. Hardam-Postma, P. Oosterhof 
GBP: W. Boeve, J.W.J. van Ommen  
PvdA: P.A.M. Mast, G. Vijge-Koning 

D66/GL: S.I. van Amerongen, G. Kwekkeboom 
het college: wethouder H.J. Berkhoff en wethouder Y. Çegerek 
commissiegriffier: J. Kok  

notulist: H. Geertsma 

verder aanwezig: H. Janssen, J. Jansen, mevrouw H. Oosterhoff en R. 

Rosendal (Adviesraad Sociaal Domein, bij agendapunt 6) 

 

Afwezig:  A. Van Dijk-Bruins en D. Landman 
 

 5 

Algemeen 

 

1. Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering en heet alle aanwezigen welkom. Hij vervangt de heer 

Nienhuis, die met kennisgeving afwezig is. Zijn plaats in de vergadering wordt ingenomen 10 

door de heer B.J van der Linde. De heer Sellies, mevrouw Van Dijk en mevrouw Landman 

zijn ook met kennisgeving afwezig. Zij zijn vervangen door respectievelijk de heer 

Tuinman, mevrouw Kwekkeboom en mevrouw Van Amerongen. Namens de Adviesraad 

Sociaal Domein zijn aanwezig – in verband met agendapunt 6 – mevrouw H. Oosterhoff en 

de heren H. Janssen, J. Jansen en R. Rosendal. De heer J. Jansen is secretaris van de ASD. 15 

Hij vervangt in deze vergadering voorzitter K. de Blok, die met vakantie is.  

De voorzitter vestigt de aandacht op het culturele programma van De Heerd voor het 

komende seizoen, dat alle commissieleden voor zich op tafel hebben liggen. Hij laat weten 

dat hij trots is op de mensen die dit voor elkaar hebben weten te krijgen.  

 20 

2. Melding van insprekers bij agendapunten en vaststelling agenda  

Er hebben zich geen insprekers aangemeld. 

De agenda wordt vastgesteld conform het concept.  

 

3. Verslagen commissievergaderingen 14 en 28 mei 2018 25 

Naar aanleiding van de commissievergadering van 28 mei 

Mevrouw Vijge: De vraag van de heer Horst over het afsluiten van een parkeerplaats aan 

de Zuidweg (Rondvraag Samenleving) zou op de toezeggingenlijst worden opgenomen. 

Kan de wethouder aangeven op welke termijn een antwoord kan worden verwacht? De 

PvdA heeft namelijk nogal wat mails gekregen over dit onderwerp. Wethouder Çegerek 30 

denkt dat er wat mis is gegaan met de communicatie. Er is namelijk al een antwoord. Het 

besluit om de parkeerplaats van maandag tot en met vrijdag af te sluiten, is genomen in 

overleg met de politie. Op deze manier wordt geprobeerd het gebruik van de parkeerplaats 

als homo-ontmoetingsplaats te ontmoedigen. In de zomermaanden juli en augustus zal de 

parkeerplaats wel open zijn. De wethouder stelt voor dit antwoord alsnog in het verslag op 35 

te nemen, zodat er geen afzonderlijke memo over hoeft te verschijnen. Aldus wordt 

besloten. Hetzelfde geldt voor het antwoord op de vraag van de heer Jalink over het 

maaibeleid bij fietspaden. Ook dat antwoord is al beschikbaar. Langs het fietspad Oude 

Spoorbaan en het fietspad langs de Grift wordt twee keer per jaar gemaaid, in mei en 
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september. Dat geldt ook voor andere fietspaden waar sprake is van zichtpunten. De 

wethouder zal erop toezien dat de communicatie over dit soort zaken voortaan beter 

verloopt. De voorzitter meldt dat de bermen inmiddels gemaaid zijn. 

De heer Kampherbeek ziet dat ineens heel veel dingen in de toezeggingenlijst zijn 

opgenomen. Hij vraagt of er een nieuwe lijst komt, naast de bestaande, of dat zoveel 5 

mogelijk antwoorden in de verslagen van de vergadering worden opgenomen. Wethouder 

Berkhoff: Het college zal zoveel mogelijk proberen de vragen via het verslag te 

beantwoorden. Als de beantwoording echter meer tijd vraagt, zal het op een andere 

manier moeten. De voorzitter denkt dat dit in het kader van de efficiency de juiste manier 

van werken is. 10 

Beide verslagen worden vastgesteld conform de concepten, de genoemde beantwoording 

van twee vragen wordt toegevoegd bij het verslag van deze vergadering.  

 

4. Lijst van aandachtspunten, toezeggingenlijst en bestuursagenda 

4.1. Aandachtspuntenlijst Samenleving 15 

Geen vragen of opmerkingen.  

 

4.2. Aandachtspuntenlijst Ruimte 

Mevrouw Van Amerongen wijst erop dat de evaluatie van de werkwijze van de 

hoorcommissie, die na twee jaar zou worden gehouden, nu al bijna twee jaar op zich laat 20 

wachten. Zo’n evaluatie moet binnen een half jaar plaatsvinden, omdat ze anders geen zin 

meer heeft. Wethouder Berkhoff: Binnen een week komt er een schriftelijke reactie over 

dit onderwerp. Het probleem is dat er te weinig hoorzittingen zijn geweest om daar 

conclusies aan te kunnen verbinden. Mevrouw Van Amerongen wacht de reactie met 

belangstelling af, maar vindt wel dat erop gelet moet worden dat dit soort toezeggingen 25 

binnen een redelijke termijn worden afgehandeld. De voorzitter wijst erop dat de lijst in 

elke commissievergadering op de agenda staat. De commissie moet op dit punt dus zelf 

ook alert blijven.  

 

4.3. Toezeggingenlijst 30 

- Mevrouw Vijge heeft een vraag namens haar fractieleden van de commissie Ruimte. Er is 

toegezegd dat uiterlijk op 9 juli informatie zou worden verstrekt over de Boni. Inmiddels 

viel te lezen dat de supermarkt op 13 juli opengaat. De vraag is nu of er al eerder 

informatie kan komen. Wethouder Berkhoff: Het college kan op elk gewenst moment iets 

zeggen over de stand van zaken, maar het is handiger om dat te doen als alles duidelijk is. 35 

De dag voor deze commissievergadering was er een overleg met alle supermarkten. Daar 

heeft het college bewust op gewacht. Het college komt nu op korte termijn met informatie.  

- Mevrouw Van Amerongen wijst op een toezegging van juli vorig jaar over de 

haalbaarheid van een cliëntenraad Jeugd. Het college heeft de vraag daarover bij de ASD 

neergelegd. Dat is goed, maar het is te gemakkelijk als het college er vervolgens niets 40 

mee doet. De einddatum is nu 1 januari 2019 en dat is anderhalf jaar na dato. Wethouder 

Berkhoff heeft de laatste stand van zaken niet precies in beeld. De vraag over de 

mogelijkheid van een cliëntenraad speelt op meerdere terreinen, bijvoorbeeld ook op het 

terrein van de basismobiliteit. PlusOV is bezig een soort reizigerspanel in het leven te 

roepen. De wethouder zegt toe dat hij met een passend antwoord zal komen over de 45 

mogelijkheid van een cliëntenraad Jeugd.  

 

4.4. Bestuursagenda 

Geen vragen of opmerkingen. 

 50 

5. Spreekrecht publieke tribune over punten die niet op de agenda staan 

Voor dit agendapunt hebben zich geen insprekers aangemeld. 

 

6. Jaarverslag Adviesraad Sociaal Domein 

De heer J. Jansen geeft een introductie op de behandeling van het jaarverslag: “In het 55 

voorwoord staat meteen onze belangrijkste taak richting B&W en (indirect) richting de 

raad aangegeven, namelijk het verwoorden van de stem van de burger van Heerde. Nog 
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maar kortgeleden bent u allen als lid van de raad van Heerde gekozen, respectievelijk 

herkozen. “Nu kunnen ze weer vier jaar hun gang gaan en ons op meerkosten jagen met 

onnodig grote uitgaven via een hogere OZB”. Dat was – jammer genoeg – een van de 

cynische reacties van een Heerder burger. Ik heb daar wel op gereageerd. Eigenlijk is uw 

taak als gemeenteraadslid nauwelijks anders dan die van de ASD-leden: ervoor zorgen dat 5 

het welzijn van onze medeburgers wordt geregistreerd, bevorderd en bestendigd. Daar 

hoort ook bij het signaleren van misstanden en het (gevraagd of ongevraagd) verstrekken 

van adviezen over een beter welzijn voor uw medeburgers. Te vaak wordt het succes van 

een raadsperiode afgemeten aan wat gepresteerd is. Daarbij gaat het dan vooral om 

materiële waarden, zoals een nieuwe dorpskern, een nieuw dorpshuis en een mooier 10 

gemeentehuis. De vraag is of de frequentie van de bezoekersaantallen uit de eigen 

gemeente ook geregistreerd is. Voelt iedere Heerder burger zich echt thuis in deze nieuwe 

voorzieningen? Hoe wordt achter de voordeur gedacht over alle uitgaven die daarvoor zijn 

gedaan? Of zijn achter die voordeur urgenter zaken aan de orde? Onlangs had de ASD een 

gesprek met de recent opgerichte stichting Grip op de Knip. In een periode van nauwelijks 15 

een jaar heeft deze stichting al 52 verzoeken om schuldbemiddeling en schuldsanering in 

behandeling genomen. We vroegen of men de indruk heeft dat daarmee de ernstigste 

probleemgevallen binnen onze gemeenschap in beeld zijn. Het antwoord was: neen. De 

moeilijkste gevallen – met meervoudige problemen – zijn in handen van professionals. 

Daarnaast is de stichting ervan overtuigd dat nog veel meer gezinnen haar hulp nodig 20 

hebben, maar dat die hun hulpvraag nog niet durven te stellen. Stille armoede heet dat. 

Een ander voorbeeld: het schoolseizoen loopt ten einde en dus is het weer tijd voor 

schoolreisjes en schoolkampen. Daaraan zijn voor de ouders extra kosten verbonden, tot 

maximaal 150 euro per kind. Onlangs heeft een lid van de ASD onderzocht of deze kosten 

vergoed worden voor ouders die ze niet kunnen betalen. Het antwoord was: via Stichting 25 

Leergeld krijgen de scholen daarvoor een belangrijke bijdrage. Als ouders dan echter toch 

nog 50 of 75 euro moeten betalen, kan dat net zo goed problematisch zijn. Het onderzoek 

strekte zich uit tot de helft van de scholen. Toen bleken er al dertien kinderen te zijn voor 

wie nog geen regeling was getroffen. Dat zegt wel iets. In het Coalitieakkoord 2018–2022 

– ‘Samen duurzaam verbinden’ – staan veel goede voornemens. Wat op pagina 7 staat 30 

over ‘zorg voor onze medeburger-met-beperking op basis van inclusief denken’ spreekt de 

ASD bijzonder aan. Uiteraard is het goed om te lezen dat het college ‘veel goede noten op 

haar zang’ heeft. Nog belangrijker is het om kerntaken te prioriteren en op korte termijn 

aan te geven hoe die kerntaken worden uitgevoerd. Dan kunt u aan het einde van deze 

raadsperiode verklaren dat u gezegd hebt wat u wilde doen en dat u gedaan hebt wat u 35 

gezegd had. Dat zou voor de raad en voor het college een ereteken zijn. In de komende 

tijd komen op het terrein van het sociale domein veel nota’s aan de orde over sociale 

verbinding. Daarbij valt te denken aan nota’s als ‘Sluitende aanpak van personen met 

verward/onbegrepen gedrag’, ‘Aanpak van 0–100’, ‘Transformatieagenda Beschermd 

Wonen & Maatschappelijke Opvang’ en ‘Inkoop 2019’. Het zijn stuk voor stuk nota’s die 40 

veel aandacht vragen en grote financiële consequenties hebben. Er zullen dus keuzes 

moeten worden gemaakt. Als te veel plannen tegelijk worden aangepakt, kan dat alleen 

maar leiden tot een slechts gedeeltelijke uitvoering. Te vaak signaleren wij dat de emmer 

bij uw ambtelijke medewerkers overvol is, terwijl ze op datzelfde moment alweer met 

nieuwe opdrachten worden geconfronteerd. Ook hier geldt: zeg wat je doet en doe wat je 45 

zegt. Wij hopen u over alle nota’s tijdig van advies te dienen. Ook voor ons als ASD geldt 

dat we niet overmatig veel hooi op onze vork moeten nemen. Daarom stop ik nu met deze 

intro. Wij geven u graag de tijd om uw vragen aan ons te stellen.” 

De heer Van Ommen schrok een beetje van deze bijdrage. Hij had het idee dat de ASD 

behoorlijk tevreden was over het afgelopen jaar, maar hoorde nu ook dat over een aantal 50 

zaken zorgen bestaan of zelfs ontevredenheid heerst. GBP wil wel graag weten waar de 

ASD het meest tevreden over is. Is de communicatie goed of wordt er meer met de 

adviezen gedaan? Het is interessant om te lezen dat de ASD signalen uit de samenleving 

wil vertalen in ongevraagde adviezen. GBP is benieuwd naar de ontwikkelingen op dat 

gebied. De ASD wil ook relevante informatie doorspelen naar het college, c.q. de raad. Hoe 55 

wil de adviesraad dat precies gaan doen? GBP is blij met de positieve geluiden over de 

evaluatie en met de ambitieuze en interactieve doelen die de ASD zich heeft gesteld. De 
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fractie wil graag weten hoe het college oordeelt over het verzoek om financiële ruimte. 

Verder vraagt de heer Van Ommen op welke manier de raad – en ook de ASD – kan 

inspelen op het probleem dat hulpvragen vaak niet gesteld worden. Elk kind moet mee 

kunnen op een schoolreisje. Hoe is het contact met het schoolbestuur over dit onderwerp? 

Ouderraden zullen toch ook geld beschikbaar hebben voor ouders die het niet kunnen 5 

betalen. De heer Tuinman: In het betoog van de heer Jansen viel op dat er in Heerde toch 

nog veel stille armoede is. De raad wil van alles, als het hierom gaat, maar is afhankelijk 

van andere instanties. Er zijn instanties die bij de mensen achter de voordeur komen, 

zoals Grip op de Knip en de woningstichting. In hoeverre benut de gemeente die kanalen 

om duidelijkheid te krijgen? Mevrouw Grotenhuis verwoordt de dank van het CDA voor het 10 

vele en goede werk dat de ASD voor deze gemeente doet. Het is mooi om te lezen dat de 

adviesraad zich goed kan redden met de gemeentelijke subsidie. De verantwoording van 

inkomsten en uitgaven ziet er goed uit. Tegelijk spreekt de ASD ook zorgen uit. Het CDA 

deelt die zorgen. De fractie vraagt zich af of de gemeente niet een bepaald signaal moet 

afgeven in de richting van de regering. Die vraag stelt ze ook aan de andere fracties. Den 15 

Haag heeft veel taken overgeheveld naar de gemeente, met een extra korting van 30%. 

Daarnaast zijn veel gezinnen door economische omstandigheden in financiële problemen 

terechtgekomen. Er kloppen dus meer inwoners bij de gemeente aan voor ondersteuning. 

De mogelijkheden van de gemeente zijn een keer uitgeput. Mevrouw Van Amerongen laat 

weten dat de herhaalde opmerking ‘zeggen wat je doet en doen wat je zegt’ haar uit het 20 

hart gegrepen is. Met die opmerking is een kerntaak van de raad aangegeven: nagaan of 

het afgesproken beleid wordt uitgevoerd. De raad probeert die taak waar te maken door te 

vragen om monitoring, evaluatie en terugkoppeling. Die vraag is dus ook gericht aan de 

ASD: geef ons de middelen om te kunnen zien of we op de goede weg zijn en of het in het 

noodzakelijke en afgesproken tempo gaat. Er zijn namelijk steeds weer signalen dat 25 

dingen sneller kunnen. De raad heeft vorig jaar een aantal keren gesproken over geld voor 

kinderen. Er is toen gevraagd om de verschillende potjes samen te voegen en om vooral 

ook hulp in natura te bieden, met een minimum aan bureaucratie. Het college heeft dat 

ook toegezegd. Er bleek vorig jaar geld over te zijn. Daarom roept het verbazing op dat er 

nu geen geld zou zijn voor het vergoeden van kosten voor schoolreisjes. D66/GroenLinks 30 

wil daar graag een reactie op van het college. Het lijkt vast te zitten op manco’s in het 

signaleren en in de communicatie. Wat dat betreft is er nog een weg te gaan. In dat 

verband vindt D66/GroenLinks de eerdergenoemde cliëntenraad ook belangrijk – en dan in 

bredere zin dan de jeugdraad waar de ASD mee bezig is. Met zo’n cliëntenraad kan vorm 

worden gegeven aan de signaleringsfunctie van de gemeente: horen waar de hiaten zitten. 35 

De werkloosheid onder 50+’ers is landelijk 55%. Zit Heerde daaronder of daarboven? De 

ASD noemt ook het in beeld brengen van wensen en behoeften van jongeren van 12 tot 16 

jaar. Dat is een belangrijk speerpunt. Welke acties denkt de gemeente zelf te ondernemen 

op dit gebied? Mevrouw Vijge: De PvdA bedankt de adviesraad voor het heldere 

jaarverslag. Het was duidelijk een jaar van zoeken en vinden, verbinden en samenwerken. 40 

Mooi is het om het compliment te lezen voor de betrokken ambtenaren. De PvdA hecht 

veel waarde aan de gevraagde en ongevraagde adviezen van de ASD. Ze geven vorm aan 

de burgerparticipatie in het sociale domein. De fractie wenst de adviesraad een succesvolle 

voortgang toe op de ingeslagen weg. Er is al veel gezegd waar de PvdA zich bij kan 

aansluiten, onder andere over de schoolreisjes. De gemeente probeert op veel manieren 45 

de stille armoede in beeld te krijgen. Heeft de ASD nog adviezen op dat gebied? Het aantal 

personen met verward en onbegrepen gedrag neemt toe, ook in Heerde. Ook wat dat 

betreft is de PvdA benieuwd naar adviezen: wat kan helpen om deze mensen beter in 

beeld te krijgen? De heer Oosterhof spreekt namens de VVD zijn waardering uit voor de 

inzet van de adviesraad in het afgelopen jaar. Zoals de heer Jansen terecht opmerkte, 50 

staat de gemeente vanwege de komende bezuinigingsoperatie voor belangrijke en harde 

keuzes. Daar kan de raad de ASD wel bij gebruiken. In hoeverre kan de adviesraad de 

gemeenteraad op dit punt van advies dienen? Vindt het college dat de adviesraad daar een 

rol in heeft? Verder is de VVD benieuwd hoe de ASD de manier van werken van het college 

beoordeelt. Die beoordeling zou een rol kunnen spelen in de dialoog tussen de raad en het 55 

college over de uitvoering van het beleid.  
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Wethouder Berkhoff denkt dat een deel van wat gezegd is eerder thuishoort in een 

discussie over de nota Minimabeleid. Dat neemt niet weg dat het gesprek over – met 

name – stille armoede heel belangrijk is. Via de ketenvorming rond armoedebestrijding 

heeft de gemeente al veel signalen opgevangen. Er blijft echter sprake van stille armoede. 

Dat geeft het belang aan ‘van het ‘loket 0-100’, met zijn toegang voor de hele 5 

samenleving. Van daaruit zijn de wegen te vinden naar de keten die de armoede werkelijk 

bestrijdt. Dat begint met een vrijwilligersinstantie als Grip op de Knip, maar er zit ook de 

zware schuldsanering van de Stadsbank in Zwolle in. De budgetten voor hulp aan kinderen 

zijn, zoals afgesproken was, gebundeld. Er was vorig jaar inderdaad sprake van een 

overschot bij Stichting Leergeld. Volgens de meicirculaire worden de Klijnsma-gelden een 10 

beetje teruggeschroefd, maar voorlopig is er voldoende geld. Tijdens het laatste overleg 

bleek dat de stichting veel signalen weet op te pikken, ook via de scholen. Op school weet 

men vaak goed waar de schoen wringt. De jongeren zijn dan ook wel aardig goed in beeld. 

Bij de ouderen ligt dat moeilijker. Mevrouw Van Amerongen interrumpeert. Er is blijkbaar 

geld genoeg, maar het komt niet altijd terecht waar het terecht zou moeten komen. Hoe 15 

zorgen we ervoor dat dat alsnog gaat gebeuren? Wethouder Berkhoff: De interne 

zorgstructuren op de scholen weten heel goed welke mogelijkheden er zijn. Blijkbaar laten 

zij dus het een en ander liggen. Als er duidelijke signalen zijn dat kinderen niet met 

schoolreisjes mee kunnen, moet men niet aarzelen dat door te geven aan de gemeente. 

Dan kan de gemeente de persoon of instantie die steken laat vallen daarop aanspreken. 20 

De gemeente kan het onderwerp ook benoemen bij het overleg in het kader van de Lokale 

Educatieve Agenda. Het CJG zit daar ook bij aan tafel. De heer Jansen denkt dat het ASD-

lid dat het onderzoek heeft gedaan de schoolleiding erop kan wijzen dat men een beroep 

kan doen op Stichting Leergeld. Als de gemeente toezegt dat men bij een eventueel tekort 

op haar terug kan vallen, is het probleem waarschijnlijk snel opgelost. Wethouder Berkhoff 25 

wijst erop dat de Stichting Leergeld werkt met een toetsing van inkomsten en uitgaven 

van ouders. Als blijkt dat ouders het schoolreisje zelf kunnen betalen, kan de stichting wel 

druk op hen uitoefenen om dat dan ook te doen, maar ze kan hun verantwoordelijkheid 

niet overnemen. Wat de lobby richting Den Haag betreft: voor het komende VNG-congres 

bereiden diverse gemeenten moties en amendementen voor op het interbestuurlijke 30 

akkoord dat gesloten is. Dat zal de druk op het Rijk in het overleg met de VNG opvoeren. 

De gemeente staat inderdaad voor nieuwe taken en daarmee voor grote opgaven. Het is 

ook waar dat de emmer vol is en dat de gemeente dus keuzes zal moeten maken in wat ze 

wel en niet oppakt. Een kleinere gemeente als Heerde heeft een beperkte ambtelijke 

capaciteit, terwijl ze dezelfde taken moet uitvoeren als een grote gemeente. Daarbij moet 35 

ze dus wel zuinig zijn op haar medewerkers. Wat de vragen van de heer Oosterhof betreft: 

als de komende bezuinigingsoperatie om beleidswijzigingen vraagt met betrekking tot het 

sociale domein, is de ASD het eerste orgaan dat het college daarover van advies kan 

dienen. Die rol van de ASD is dus belangrijk. Wat de financiële ruimte betreft: het college 

heeft de passage daarover zo gelezen dat de ASD binnen het subsidiebedrag geld wil 40 

besteden aan opleiding. De heer Jansen bevestigt de juistheid van die interpretatie.  

Wethouder Çegerek beantwoordt de vragen over participatie. Ze heeft geen exacte cijfers 

over de werkloosheid bij ouderen in deze gemeente. In de monitor is echter wel te zien 

hoeveel 50+’ers langer dan een jaar in de bijstand zitten en moeilijk te bemiddelen zijn. 

Wat dat betreft zit Heerde iets onder het landelijke gemiddelde, maar het gaat wel om 82 45 

van de 186 personen in de bijstand. De zorg van de wethouder gaat vooral over de 

mogelijkheden die de gemeente heeft om deze mensen vooruit te helpen. Daar wil ze zich 

de komende tijd in verdiepen. Ze gaat binnenkort ook achter het loket zitten om beeld en 

gevoel te krijgen bij de mensen om wie het gaat. Als Kamerlid heeft ze een tijdje 

meegelopen met de sociale dienst in Arnhem om te zien wat de Participatiewet in de 50 

praktijk betekent. Dat wil ze hier ook gaan doen. De wethouder vraagt de raad haar even 

de ruimte te geven om te kunnen overzien of de gemeente de goede dingen doet en op de 

goede manier. Zodra ze dat in beeld heeft, komt ze bij de commissie terug met de vraag 

of het moet blijven gaan zoals het gaat of dat er iets anders moet gebeuren. Dat wordt in 

ieder geval nog dit jaar. Wat de stille armoede betreft valt in de communicatie nog veel 55 

winst te behalen. Er zijn verschillende communicatiekanalen, zoals de scholen, de 

voedselbanken, Grip op de Knip en de dorpsraad en er zijn drie gebiedswethouders. Daar 
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moet de vraag worden neergelegd hoe de mensen kunnen worden bereikt die hulp van de 

gemeente nodig hebben. Wat er is, moet dus beter gebruikt worden.  

De heer Jansen bedankt de commissie voor alle waarderende woorden. Hij kan zich 

aansluiten bij diverse antwoorden die de beide wethouders al hebben gegeven. Verder wil 

hij twee dingen benadrukken. In de eerste plaats kan de nota ‘0-100’ alleen effect hebben 5 

als een manier wordt gevonden om elke hulpvraag die achter de voordeur blijft steken te 

bereiken. De ASD probeert daarvoor de nodige ingangen te krijgen. Uit de adviezen die in 

de nota staan, haalt de adviesraad de kernpunten om mee aan de slag te gaan. De 

adviesraad zal ook een weg moeten vinden in de nieuwe burgerparticipatie waar zoveel 

over gesproken wordt. Het blijft bij kretologie als het allemaal niet functioneel wordt 10 

ingevoerd. In alle drie secties van de ASD wordt daar nadrukkelijk en positief over 

gesproken. Naast het onderzoek rond de schoolreisjes zoekt de adviesraad ook naar 

andere mogelijkheden om signalen van de burgers op te pakken. Er zijn allerlei 

congressen waar geld aan uitgegeven kan worden, maar het gaat om het contact met die 

burgers. Voorkomen moet worden dat mensen zeggen: jullie zeggen veel, maar jullie doen 15 

weinig. In de tweede plaats blijft de ASD aandringen op prioritering. Daar is hij zelf ook 

mee bezig. De notitie van de adviesraad over personen met een verward en onbegrepen 

gedrag komt eraan, maar het zal net als andere notities niet meer zijn dan een kleine 

voorzet. Daar blijft de adviesraad op sturen. De heer Rosendal: Zowel voor de gemeente 

als voor de ASD is het een zoektocht om de mensen te vinden die men graag wil vinden. 20 

Een saillant punt daarbij is het systeemdenken. Zowel de gemeente als de ASD denken 

vaak vanuit het aanbod. Het is juist belangrijk om de vraag van de burger centraal te 

stellen. Mensen vinden het heel lastig om met hun hulpvraag naar de gemeente te gaan. 

Ze zijn soms bang dat ze dan nog meer in de problemen komen. De vraag is in hoeverre 

de perspectieven die de gemeente biedt echt reëel zijn. Als een 57-jarige burger aanklopt 25 

met een specifieke hulpvraag, wordt dan nagedacht over een specifiek antwoord? Of wordt 

hij meteen geconfronteerd met wat de gemeente allemaal al bedacht heeft? Het eerste is 

de manier om contact te maken. Mevrouw Oosterhoff is het ASD-lid dat het onderzoek op 

de scholen heeft uitgevoerd. Aanleiding daarvoor was de mooie kreet: “Alle kinderen doen 

mee, want dat helpt ze om er in de toekomst bij te horen”. Ze wilde weten of dat in 30 

Heerde ook echt praktijk is. Inmiddels heeft ze zes scholen bezocht en die blijken er heel 

verschillend mee om te gaan. Dat heeft aandacht nodig. Bepaalde procedures vragen om 

verbetering. Het aantal van dertien kinderen dat de heer Jansen noemde, is inmiddels 

verdubbeld. Er is zelfs een school die het geld van vorig jaar nog niet eens gekregen heeft. 

Als mevrouw Oosterhoff de andere scholen ook heeft bezocht, gaat ze een verslag 35 

schrijven van wat ze is tegengekomen. Ze hoopt dat de problematiek dan gezamenlijk kan 

worden aangepakt. Het zou prettig zijn als ze de dag na deze vergadering tegen de 

scholen waar problemen zijn, zou kunnen zeggen: ga het regelen en stuur de rekening 

naar de gemeente. Stichting Leergeld schrijft in een verslag dat ze geld heeft gekregen om 

pleegkinderen een cadeautje te geven, maar dat dat geld niet gebruikt werd. Het werd pas 40 

vlak voor de kerstdagen naar de pleegouders gestuurd. Er is iets misgegaan in de 

procedure. Daardoor werd de schijn gewekt dat zo’n gebaar niet nodig is. Het probleem 

ligt dus op het vlak van de communicatie. Alle scholen waren blij dat mevrouw Oosterhoff 

belde. Ze toonden zich heel toegankelijk. Het zit hun hoog. Intussen blijkt men bij de 

gemeente niet te weten dat er nog gaten zitten. Ambtenaren zullen dus zelf naar de 45 

scholen toe moeten om te horen wat er aan de hand is. Hun tijd is inderdaad beperkt, 

maar uit zo’n aanpak valt wel veel winst te halen.  

 

Tweede termijn 

De heer Van Ommen: Wat bedoelt de heer Rosendal met de opmerking dat mensen soms 50 

bang zijn nog meer in de problemen te komen als ze met hun problemen naar de 

gemeente gaan? Gaat het bij de problemen rond het bekostigen van schoolreisjes alleen 

over armoede, of zijn er ook andere dingen aan de orde? Bij de verbetering van 

procedures moet kennelijk vooral worden gedacht aan de communicatie en aan de 

bekendheid bij de gemeente van de dingen die mevrouw Oosterhoff heeft ontdekt. De heer 55 

Tuinman: De ChristenUnie-SGP heeft het heldere en overzichtelijke jaarverslag met veel 

waardering gelezen. Zowel de ambtelijke organisatie als het college en de raad hebben 
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baat bij deze adviesraad. Mensen die zich op deze manier inzetten voor de maatschappij, 

moeten door de raad worden gekoesterd en waar mogelijk gefaciliteerd. Met zo’n 

adviesraad is de betrokkenheid van de burgers in het sociale domein goed gewaarborgd. 

De ChristenUnie-SGP wenst de ASD voor de komende tijd veel wijsheid en arbeidsvreugde 

toe. Mevrouw Van Amerongen vond de bijdrage van mevrouw Oosterhoff bijzonder. 5 

Volgens de wethouder weten de scholen heel goed wat het beleid van de gemeente is en 

welke gelden beschikbaar zijn. Nu blijkt echter dat er geld over is, maar dat tegelijk 

behoorlijk wat kinderen in de problemen blijven zitten. Scholen komen op voor hun 

kinderen: als ze weten waar geld te krijgen is, zullen ze dat niet negeren. Er is dus een 

communicatieprobleem. Het siert de ASD dat die de moeite heeft genomen om zich daarin 10 

te verdiepen. De toezegging dat dit probleem in het LEA-overleg wordt aangekaart, is 

ontoereikend. Daarmee blijft de gemeente hangen in systeemdenken. Er moet meer 

worden gedaan om vraag en aanbod bij elkaar te brengen. Het is schrijnend voor de 

betreffende kinderen dat mooie dingen hun voorbijgaan doordat er te traag wordt 

gereageerd. Blijkbaar loopt de gemeente aan de echte vragen voorbij. Het valt te vrezen 15 

dat dat een algemeen probleem is. Dat moet worden opgelost. Mevrouw Grotenhuis weet 

uit ervaring dat veel mensen een drempel ervaren waardoor ze geen beroep doen op 

financiële faciliteiten. Het is dus ook zaak om die drempel te verlagen. Er moet een modus 

worden gevonden om daar met de ouders over te kunnen spreken. Daar hebben de 

scholen ook een taak in. Het moet dus van twee kanten komen. Mevrouw Vijge sluit zich 20 

aan bij de vraag van de heer Van Ommen over de 26 probleemsituaties die mevrouw 

Oosterhoff noemde.  

Wethouder Berkhoff constateert dat er een interessante discussie is ontstaan rond het 

onderzoek van mevrouw Oosterhoff. Hij wijst erop dat dit onderzoek ongetwijfeld zal 

leiden tot een advies aan het college. Met het team Jeugd is een zorgstructuur ontwikkeld 25 

waarbij gezinscoaches frequent de scholen bezoeken. Als er dan bij bepaalde kinderen 

problemen zijn, mag worden verwacht dat de scholen die coaches daarbij betrekken. Dan 

kunnen die daarmee aan het werk in de betreffende gezinnen. De gezinscoaches kennen 

ook de lijntjes naar de organisaties die hulp kunnen bieden. 

Wethouder Çegerek denkt dat college, raad en ASD moeten bekijken hoe ze elkaar in hun 30 

rollen kunnen versterken als het om participatie gaat. De ASD wil de stem van de burgers 

zijn en het gemeentebestuur wil de burgers zo goed mogelijk bedienen. Het is inderdaad 

belangrijk om de hulpvraag van burgers goed in beeld te krijgen. De gemeente beschikt 

over diverse mogelijkheden voor opleiding, social return etc. In dat veld zitten dingen die 

beter kunnen worden benut om een goede match tussen vraag en aanbod te krijgen. Dat 35 

ombuigingen noodzakelijk zijn, betekent niet dat er niets meer kan. De komende tijd moet 

in gezamenlijkheid worden bekeken hoe de beschikbare mogelijkheden beter kunnen 

worden ingezet. Het is ook erg belangrijk dat de ASD geld wil inzetten voor opleiding en 

scholing van zijn leden en dat op die manier aan kwaliteitsverbetering wordt gedaan.  

De heer Jansen sluit bij dat laatste aan. Hij wijst erop dat de opleiding alleen bedoeld is 40 

voor de leden van de adviesraad zelf. De ASD is geen opleidingsinstituut. Er komen van 

allerlei kanten aanbiedingen om de adviesraad bij te scholen. Verder heeft Zorgbelang een 

medewerker aangeboden om de gemeente kosteloos mee te nemen als werkobject in het 

kader van de nieuwe burgerparticipatie. Dat kan helpen om bij de problemen achter de 

voordeur te komen. Wat de kindgelden betreft: in Apeldoorn was geld beschikbaar voor 45 

2900 gesignaleerde probleemgevallen, maar ondanks alle aanmoedigingen zijn er maar 

1300 aanvragen ingediend. Mensen zijn dus niet altijd bereid om een aanvraagformulier in 

te vullen. De schoolleiding moet in staat zijn om daar soepel mee om te gaan en ervoor te 

zorgen dat het formulier toch wordt ingevuld. Verder moet de ASD in zijn volgende 

jaarverslag kennelijk ook het college beoordelen. Dat was tot nu toe niet zijn taak. De 50 

heer Jansen kan echter nu al zeggen dat de complimenten van de adviesraad voor de 

ambtenaren ook voor het college gelden.  

De voorzitter bedankt de leden van de ASD voor hun inbreng. 

 

Conclusie: De commissie heeft kennisgenomen van het jaarverslag.  55 

 

 



 

Verslag Commissie Samenleving van 19 juni 2018, ongewijzigd vastgesteld pagina 8 van 14 

 

 

7. Stand van zaken Dorpshuis 

Wethouder Berkhoff geeft een korte schets van de voorgeschiedenis. In zijn besluit van 

begin februari heeft het college de knelpunten die moeten worden opgelost duidelijk 

benoemd. Dat is de basis geworden voor een gesprek met de beheersstichting en de 

vereniging Dorpshuis. Er zijn bewegingen gemaakt die ervoor zorgen dat de verwachting 5 

van een faillissement niet meer aan de orde is. Dat is hoopgevend, maar er is nog wel een 

weg te gaan. Aan de beweging die de beheersstichting heeft gemaakt – het vergoeden van 

taken die door de vereniging worden uitgevoerd – zijn namelijk voorwaarden verbonden. 

Het eindplaatje dat de gemeente voor ogen heeft, is nog steeds een wat plattere 

organisatie. Uit de correspondentie blijkt dat het Dorpshuis nog steeds denkt in termen 10 

van een aparte stichting en een aparte vereniging. De gemeente probeert juist een vorm 

van ontschotting te creëren, zonder de scheiding van beheer en exploitatie ongedaan te 

maken. Intussen moet ook de gemeente bewegen. Zij heeft nog steeds beheertaken op 

haar bordje liggen die door de beheersstichting kunnen worden uitgevoerd. Het hele 

proces heeft uiteraard tijd nodig. In de brief wordt gesproken over een eerste verkenning 15 

in mei. Daar heeft het college geen verslag van gehad, maar dat hoeft ook niet. De 

gemeente zal echter op een bepaald moment weer met beide partijen moeten overleggen 

om te bekijken welke stappen nog gezet moeten worden. Hopelijk komt er langzamerhand 

een verdere beweging.  

De heer Kampherbeek constateert dat sinds januari al sprake is van een interim-20 

beheersstichting die het nodige geld kost. Hij vraagt op welke termijn de wethouder daar 

een eind aan ziet komen. Het CDA zou dat geld liever besteed zien worden aan het 

beheer. De heer Mast constateert dat in de brief positief wordt gesproken, zowel over de 

financiële positie als over de verbetering van de verhoudingen en de samenwerking. Die 

verbetering van de verhoudingen en de samenwerking is niet in de laatste plaats te 25 

danken aan de inspanningen van de wethouder. De PvdA-fractie complimenteert hem 

daarmee. Ze is blij met de ontwikkelingen. De huidige bereidheid om opbouwend samen te 

werken moet voldoende zijn om de overgebleven hobbels uit de weg te ruimen. Het fraaie 

gebouw waarin zoveel goeds gebeurt, verdient dat ook. Mevrouw Hardam: Ook de VVD is 

blij met de positieve geluiden over de diverse ontwikkelingen. Het gebouw staat er goed 30 

bij. Er wordt intensief gebruik van gemaakt. Het gedoe over het verleden lijkt tot het 

verleden te gaan behoren. De VVD voelt zich zeer betrokken en wil graag op de hoogte 

blijven van de vorderingen. De heer Van der Linde: De ChristenUnie-SGP is blij met deze 

brief. Het schrijven begint met een wat kritische opmerking, maar er staan verder heel 

positieve dingen in. In het verleden waren er wel eens wat andere geluiden te horen. Een 35 

organisatie staat of valt vaak met de manier waarop mensen met elkaar omgaan. Het 

organisatiemodel was ook van dien aard dat het moeilijk was voor de mensen om zich 

daar goed in thuis te voelen. Wat dat betreft is het een goede zaak dat de ontschotting 

zich doorzet. De ChristenUnie-SGP wil graag vooruitkijken. Ze is blij dat het de goede kant 

op gaat. De fractie wil ook graag een compliment uitspreken in de richting van de vele 40 

vrijwilligers die hun best doen het Dorpshuis kleur en fleur te geven. De heer Van Ommen 

is blij met deze meest positieve update sinds tijden en hoopt dat het zo door mag gaan. 

Hij vraagt op welk moment de gemeente weer met de beide partijen om de tafel gaat 

zitten. Mevrouw Van Amerongen wil een wat ander geluid laten horen. Ze bedankt de 

wethouder voor de update, maar vond die wel erg algemeen. De volgende update zou 45 

meer informatie moeten bieden. Het zou ook beter in de vorm van een ARI kunnen. Dan is 

er wat meer tijd om erover na te denken. D66/GroenLinks complimenteert de wethouder 

met het feit dat hij het gesprek zo is aangegaan dat er nu weer hoop gloort. Er is echter in 

het hele proces veel misgegaan. Veel bestuursleden en andere vrijwilligers zijn afgehaakt 

en de beheersstichting is aan haar derde versie toe. De positieve brief van het Dorpshuis is 50 

een reactie op de brief van het college van februari. D66/GroenLinks vond de teneur van 

die brief van het college niet gepast. Het Dorpshuis heeft een exploitatie op zich genomen 

die het niet aan kon. Dat heeft D66/GroenLinks bij de start al aangegeven. Toen daarna 

problemen ontstonden, is het Dorpshuis daar nooit voor weggelopen, maar het heeft die 

problemen niet kunnen tackelen. Daarom gaf het geen pas om verbeterpunten te 55 

formuleren die vooral het functioneren van het Dorpshuis raakten. Er lag duidelijk een 

financieel probleem. Dat probleem is nu voor 2017 en 2018 opgelost. Voor de latere jaren 
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ligt het er echter nog. Dat heeft te maken met het feit dat het exploitatieperspectief vanaf 

het begin niet goed is geweest. De afrekening van de investering waartoe de raad had 

besloten leverde een positief verhaal op. Er bleef een structureel voordeel over van 8000 

euro. Dat wordt verwerkt in de voorjaarsnota. D66/GroenLinks vindt dat dit voordeel bij 

De Heerd terecht moet komen. De fractie zal daar een amendement over indienen. Het is 5 

niet veel geld, maar het is wel een begin. Als het om de exploitatieproblemen gaat, moet 

de gemeente verder kijken dan 2018. Het Dorpshuis heeft de tanden gezet in alle dingen 

die de gemeente heeft aangedragen. Dat is heel knap, maar het was niet helemaal terecht 

dat het gevraagd werd, zolang het financiële probleem buiten beschouwing bleef.  

Wethouder Berkhoff constateert dat het bedrag van 8000 euro in relatie staat tot een 10 

tekort van 1,7 miljoen euro. Hij denkt dat de raad daar bij de voorjaarsnota integraal mee 

om moet gaan. De wethouder heeft grote waardering voor de manier waarop het 

Dorpshuis zich de afgelopen jaren in het leerproces heeft opgesteld. Er is inderdaad een 

toename te zien van het gebruik van De Heerd. Dat heeft een positief effect op het 

exploitatieresultaat. De expertise die de externe adviseur op dit moment inbrengt, kan een 15 

verdere duw in de positieve richting geven. Hoelang die adviseur nog moet worden 

ingezet, valt niet te zeggen. Het zou niet goed zijn om al over een einddatum te spreken 

terwijl de kip nog aan het broeden is. Als dat broeden een enigszins gewijzigd organogram 

oplevert, zal dat eerst nog moeten landen. Uiteraard hoopt het college dat de tijdelijke 

inzet geen jaren zal hoeven duren. Het kan echter ook zijn dat voor een accommodatie 20 

van deze omvang een expertise van dit kaliber structureel nodig is. Dat zal dan moeten 

blijken uit het genoemde model. Misschien betaalt die expertise zichzelf dan ook weer 

terug. Voor volgende week staat weer een overleg gepland met een van de bestuurlijke 

entiteiten. Zodra er belangrijk nieuws is over de voortgang, zal het college de raad 

daarover informeren.  25 

 

Conclusie: De commissie heeft kennisgenomen van de stand van zaken.  

 

8. Monitoringsgegevens Sociaal Domein 1ste kwartaal 2018 

Mevrouw Hardam: Cijfers die alleen een vergelijking laten zien met het kwartaal daarvoor 30 

geven geen inzicht in het verloop van de ontwikkelingen, in sturing en in trends. De VVD 

heeft de afgelopen vier jaar herhaaldelijk, maar tevergeefs om monitoringscijfers 

gevraagd. Er zijn ruime budgetten vrijgemaakt voor de inzet van extra personeel voor 

preventie, maar de prestatieafspraken waar de VVD steeds om heeft gevraagd, zijn niet 

gemaakt. De raad heeft nu totaal geen zicht op de resultaten die zijn behaald in relatie tot 35 

de extra investeringen die zijn gedaan. Uit de monitor valt ook niet af te leiden hoe het 

grote tekort van dit moment is ontstaan. In de discussienota staat dat gewerkt wordt aan 

een vernieuwd dashboard voor de monitoring in het sociale domein. Het idee van de VVD 

wordt na vier jaar dus eindelijk opgepakt. De raad had al vier jaar lang alle gewenste data 

kunnen hebben, in plaats van de cijfers over twee kwartalen die nu worden gepresenteerd. 40 

Inmiddels doet de rekenkamercommissie onderzoek naar de monitoring in het sociale 

domein. Mevrouw Hardam vertelt iets over een conclusie die ze onlangs van die commissie 

heeft meegekregen. De voorzitter wil het onderzoek en de bevindingen van de 

rekenkamercommissie buiten de discussie houden, omdat die commissie haar rapport nog 

niet heeft uitgebracht. Mevrouw Hardam heeft ook geen behoefte om erover te 45 

discussiëren, maar wilde wel naar voren brengen wat ze erover gehoord heeft. De heer 

Kampherbeek: Een conclusie uit een rapport van de rekenkamercommissie dat nog niet is 

uitgebracht, hoort niet in het openbaar genoemd te worden. Mevrouw Vijge: In de 

bijeenkomst van de rekenkamercommissie is ook nadrukkelijk gezegd dat het niet de 

bedoeling was om er iets over naar buiten te brengen. Het is dus gewenst om er niet 50 

verder op in te gaan. De heer Van Ommen constateert dat de cijfers over het eerste 

kwartaal pas in juni zijn verschenen. Hij vraagt of het niet mogelijk is om de volgende 

rapportages wat eerder te krijgen. Het viel hem op dat het aantal gevallen van zorg in 

natura enorm is toegenomen. Hetzelfde geldt voor de aantallen cliënten in de leeftijden 

van 5 tot 13 en 13 tot 18 jaar. Hij wil weten of daar een verklaring voor is. Het is goed dat 55 

mensen de hulp krijgen die ze hard nodig hebben, maar de vraag is wel wat de financiële 

consequenties daarvan zijn. Gaat de post onvoorzien er op deze manier nog minder 
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rooskleurig uitzien? Het aantal gevallen van problematische schulden is ook behoorlijk 

gegroeid. Heeft dat een relatie met de stille armoede die bij agendapunt 6 aan de orde 

was? Of zijn deze gevallen allemaal in beeld? De heer Kampherbeek begrijpt niet dat er 

sprake is van een discussienota. Er staat dat de monitoringsgegevens standaard deel 

uitmaken van de financiële stukken van de planning- en controlcyclus. Daar valt weinig 5 

over te discussiëren. Er valt wel te discussiëren over de vraag waarom die opmerking niet 

wordt waargemaakt. In de Jaarrekening 2017 staat op pagina 186 alleen een overzicht als 

kostenverantwoording. Er staat geen enkel monitorgegeven bij over het sociale domein. In 

de auditcommissie heeft de heer Kampherbeek gevraagd hoe dat komt. De bal werd toen 

heen en weer gespeeld tussen de beide wethouders. Nu er zoveel zorgen zijn over het 10 

sociale domein wil de raad goed geïnformeerd zijn. Verder wekken de gegevens die nu zijn 

verstrekt de indruk dat er sprake is van een regelmatige kwartaalrapportage. De heer 

Kampherbeek heeft de griffier gevraagd om een lijstje van wat hij in dat verband in 2017 

heeft gemist. In de najaarsnota bleken de monitorgegevens over het sociale domein niet 

te zijn toegevoegd. Conclusie: de raad krijgt nooit informatie, terwijl hij wel veel over het 15 

onderwerp moet zeggen. De heer Kampherbeek is geneigd tegen zijn fractie te zeggen dat 

ze de jaarrekening om die reden niet zou moeten goedkeuren. Het gaat hem niet om alle 

details, maar als 2017 een stijging in de aantallen laat zien, moet hij dat terug kunnen 

zien in een stijging van de kosten. Hij wil weten wanneer de raad kan beschikken over de 

kwartaalrapportages over 2017, in relatie tot de cijfers over de kostendekkendheid op 20 

pagina 186 van de jaarrekening. Cijfers kunnen niet altijd razendsnel worden verstrekt, 

maar na zolang wachten, mag de raad dat in dit geval wel verwachten. Mevrouw Vijge 

heeft een vraag over de forse stijging bij Jeugd. Ze leest in de toelichting een uitspraak die 

haar zorgen baart: de gemeente heeft geen grip op het aantal cliënten dat zich meldt voor 

een individuele voorziening. Betekent dat dat de gemeente weer in grote tekorten verzeild 25 

kan raken? Bij de Wmo wordt gesproken over rolstoel- en vervoersvoorzieningen. Is een 

rolstoelvoorziening geen vervoersvoorziening? Met de afname van de werkloosheid mag 

worden verwacht dat minder een beroep wordt gedaan op een uitkering en op schuldhulp. 

Bij de uitkeringen is dat inderdaad het geval, maar bij de schuldhulpverlening is juist 

sprake van een lichte stijging. Is daar een verklaring voor? De heer Tuinman ziet het 30 

voorliggende stuk meer als het begin van een verantwoording van wat in het sociale 

domein gebeurt, los van de kosten. Het zou goed zijn als de raad zich een keer bezint op 

de vraag welke gegevens hij precies wil hebben om uitspraken te kunnen doen over het 

beleid. Dan kunnen het college en de ambtelijke organisatie daar rekening mee houden. 

Het aantal cliënten dat in zorg is bij het CJG is ten opzichte van 2017 aanzienlijk gedaald. 35 

De heer Tuinman vraagt of daar een verklaring voor is. Diezelfde vraag heeft hij als het 

gaat om de toename van het aantal individuele voorzieningen bij Jeugd. Wat de 

openeindefinanciering betreft: dingen waar de gemeente niet op kan sturen, moet ze in 

het voortraject zien te voorkomen. De vraag is dus in hoeverre de gemeente preventief 

bezig is op dit gebied. Bij participatie valt op dat vooral 40+’ers en 50+’ers moeilijk naar 40 

werk geleid kunnen worden. Er zijn veel sectoren in ons land die schreeuwen om 

personeel. Waarom is het dan zo moeilijk om deze mensen aan het werk te krijgen? Wordt 

in dit verband alleen aan Heerde gedacht of wordt ook geprobeerd hen elders aan de slag 

te krijgen? Ten slotte vraagt de heer Tuinman of er op dit moment nog knelpunten zijn die 

de komende tijd veel aandacht moeten hebben. Hij denkt dan niet alleen aan aantallen, 45 

maar ook aan de financiële consequenties. Mevrouw Van Amerongen sluit zich aan bij de 

opmerkingen van mevrouw Hardam over de monitor. D66/GroenLinks geeft al jarenlang 

aan dat de gegevens te veel kwantitatief zijn en te weinig kwalitatief. Op deze manier 

wordt de raad niet veel wijzer van de cijfers. Andere gemeenten bieden veel meer 

vergelijkingsmateriaal. In het verleden is er een discussie geweest over prestatie-50 

indicatoren, maar die discussie lijkt helemaal buiten beeld te zijn. Volgens de landelijke 

monitor op waarstaatjegemeente.nl scoort Heerde op alle terreinen net wat beter dan 

andere gemeenten, behalve op het terrein van Jeugd. Op dat laatste terrein is er een 

sterke afwijking in de zorgvraag. Dat zijn dingen waar de raad via de lokale monitor meer 

grip op zou moeten krijgen. De raad moet met die monitor een instrument in handen 55 

hebben om te kunnen controleren of de gemeente op de goede weg zit of dat het beleid 

moet worden bijgestuurd.  
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Wethouder Berkhoff vindt dat er goede opmerkingen zijn gemaakt. Hij bevestigt dat deze 

manier van monitoren onvoldoende laat zien wat zich in het sociale domein afspeelt. Er 

loopt niet voor niets een onderzoek van de rekenkamercommissie. Dat moet handvaten 

aanreiken om het in de toekomst beter te doen. Het college weet waar het aan schort en 

steekt daarvoor de hand in eigen boezem. Er is inderdaad toegezegd dat de monitor bij de 5 

stukken van de P&C-cyclus zou worden gevoegd. Dan moet die bijlage daar ook werkelijk 

bij zitten, ook al kunnen daarmee niet alle cijfers in de jaarrekening worden geduid. Er is 

ook afgesproken dat een paar keer per jaar een themaraad wordt belegd waarin het 

college wel een dergelijke duiding biedt. Mevrouw Hardam mist terecht de doorgaande lijn 

in deze monitor. Alleen de cijfers over de laatste twee kwartalen staan erin. De cijfers van 10 

eerdere kwartalen zijn verstrekt in februari, ter gelegenheid van de themaraad. Voortaan 

moet een overzicht over een langere periode in een duidelijk format worden gezet. Dat 

moet niet zo ingewikkeld zijn. De heer Kampherbeek gaat erg ver als hij de jaarrekening 

niet wil goedkeuren wanneer de gegevens waar hij op doelt er niet bij zitten. Uit de 

aantallen cliënten die worden genoemd, kan immers niet worden opgemaakt welk 15 

prijskaartje daaraan hangt. De raad moet het dus toch doen met de cijfers in de 

jaarrekening en de beoordeling van de accountant. Het is waar dat de tabel over de 

kostendekkendheid op pagina 186 van de jaarrekening geen relatie laat zien tussen baten 

en lasten. De organisatie leert echter nog steeds om de raad beter van dienst te zijn. Het 

klopt dat Heerde op het terrein van Jeugd vergeleken met andere gemeenten uit de pas 20 

loopt. Heerde kent echter een aantal instellingen voor zware jeugdzorg. Dat is een groot 

verschil met andere gemeenten. Overigens wordt de gemeente daarvoor op dit moment 

wel gecompenseerd. De meicirculaire laat zien dat het budget voor de jeugdzorg weer 

groter is geworden. Uit de voorjaarsnota blijkt dat de overschrijding op Jeugd nog maar 

heel klein is. De wethouder verwacht dat de inkomsten en uitgaven op dit terrein nog dit 25 

jaar in balans zullen zijn. Dat zegt echter nog weinig over de effecten van de investering 

aan de voorkant, in signalering en preventie. Het is heel ingewikkeld om die effecten in 

cijfers uit te drukken. In ieder geval zijn de aantallen cliënten in het CJG redelijk stabiel. 

Er is wel een sterke afname van zorg in natura. Dat heeft te maken met het feit dat de 

categorie die zich via de eerste lijn aanmeldt een grotere vraag naar voorzieningen 30 

oproept. 73% van de cliënten komt via die kanalen binnen. Daar heeft de gemeente geen 

invloed op. Die invloed kan ze alleen krijgen door haar preventie te laten aansluiten bij die 

eerstelijnszorg. Dat vraagt dan wel een bereidheid van die kant om met de gemeente 

samen te werken. Het grote aantal verwijzingen vanuit de eerste lijn heeft ook te maken 

met het feit dat huisartsen de nodige expertise missen voor het stellen van een diagnose 35 

op het gebied van de GGZ. Een huisarts moet in een gesprek van tien minuten bepalen 

wat er moet gebeuren. Als hij zich dan onzeker voelt, zal hij al snel doorverwijzen naar 

een psychiater of een psycholoog. De gemeente probeert nu – binnen de bestaande 

budgetten van het CJG – vertrekkende functionarissen te vervangen door mensen met een 

GGZ-specialisatie. Daarmee kan dan worden aangesloten bij de huisartsenposten. In het 40 

algemeen gesproken let de gemeente scherp op datgene waar in de samenleving behoefte 

aan is. Als er veel gezinnen zijn met kinderen met een verstandelijke beperking moeten de 

vormen van ondersteuning daarop worden aangepast. Wat het verschil tussen rolstoelen 

en vervoermiddelen betreft: rolstoelen worden verstrekt aan cliënten om zichzelf te 

kunnen voortbewegen. Bij vervoermiddelen wordt een indicatie verstrekt voor vervoer 45 

door een andere instantie naar dagbesteding en dergelijke.  

Wethouder Çegerek bevestigt dat er sprake is van een daling van de werkloosheid. Dat is 

positief, maar het is wel een lichte daling. Het blijft een punt van aandacht en van zorg. 

Wat de schuldhulpverlening betreft: iedereen die wettelijk recht heeft op deze vorm van 

hulpverlening heeft daar ook de toegang toe gekregen. Op die manier zijn er twintig zaken 50 

bij gekomen. Daarnaast zijn er negentig zaken afgegaan. Er is dus wel degelijk een 

uitstroom geweest. Mogelijkheden om ouderen aan werk te helpen worden niet alleen in 

Heerde gezocht, maar ook binnen de arbeidsmarktregio Zwolle en de Stedendriehoek. De 

wethouder is een groot voorstander van een persoonlijke benadering en van maatwerk op 

dit gebied. Ze wil ook de partners vragen om mee te denken over mogelijkheden om 55 

mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt vooruit te helpen. Daarbij denkt ze aan 

werkervaringsplekken, opleiding en omscholing. Daar zal ze de komende tijd intensief mee 
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bezig zijn. Op een gegeven moment zal ze dan een terugkoppeling geven van wat er met 

de cijfers uit deze monitor gebeurt. De wethouder wil ook graag wat algemene 

opmerkingen maken. Toen ze dit agendapunt zag, vroeg ze zich af wat de raad precies 

wilde. In de monitor gaat het inderdaad om kwantiteit, maar dit zijn wel de gegevens waar 

de raad om gevraagd heeft. Een belangrijke vraag is hoever de raad wil gaan in zijn 5 

controlerende taak. Als iedereen in de cockpit gaat zitten, wordt het heel krap. Goed 

beschouwd staat deze gemeente er nog niet zo slecht voor, ook al heeft ze te maken met 

een overschrijding. Veel andere gemeenten zitten veel zwaarder. Heerde is nog in control. 

Dat is niet meer het geval zodra iemand een burger kan noemen die wettelijk ergens recht 

op heeft en het niet krijgt. De controlerende en volksvertegenwoordigende rol van de raad 10 

is om daarnaar te kijken: is de gemeente in control? Is het beleid doelmatig? Worden de 

middelen efficiënt ingezet? En op welke wijze kunnen raad en college elkaar dan bedienen? 

De kennis van de raad is waardevol voor het college en wat het college doet, moet voor de 

raad van waarde zijn. Het is de vraag wat de raad eraan heeft als het college precies 

vertelt wat de gemeente aan welke cliënt uitgeeft. Mevrouw Van Amerongen zei terecht 15 

dat de raad voldoende gegevens moet hebben om beleidsmatig te kunnen bijsturen. De 

behandeling van de begroting is daarvoor de meest voor de hand liggende gelegenheid. 

Dan kan de raad ook aangeven welke prestatie-indicatoren hij in zijn kaderstellende rol wil 

meenemen. De raad heeft er niets aan als hij om de drie of vier maanden een reeks cijfers 

aangeleverd krijgt. Bovendien wil de wethouder haar ambtenaren er niet mee belasten dat 20 

ze alleen maar cijfermatig werk zitten te doen. Het nieuwe college wil ‘samen duurzaam 

vooruit’. Het wil de samenleving in. Elke wethouder heeft een dorp toegewezen gekregen. 

Op die manier wil het college de inwoners bereiken. Tegelijk ligt er een rol voor de raad. 

Die raad heeft een signaleringsfunctie en vertegenwoordigt de inwoners. De vraag is hoe 

dat zo kan worden ingekaderd dat het sociale domein goed kan worden ingericht en de 25 

inwoners goed kunnen worden bediend. Het leveren van cijfers zal de raad geen 

voldoening geven en de inwoners ook niet. De raad moet wel zijn kans pakken om aan te 

geven wat anders kan en wat anders moet. Soms zijn bepaalde maatregelen heel lang in 

stand gehouden, terwijl ze nu niet meer nodig zijn. De wethouder benadrukt dat ze zich 

met dit betoog niet gemakkelijk van de vragen wil afmaken. Het gaat haar erom dat 30 

iedereen in zijn eigen rol blijft zitten en dat raad en college elkaar daarin verder helpen. 

Dan is het resultaat alleen maar mooier. In de rekenkamercommissie en de 

auditcommissie heeft de raad zijn eigen instrumenten. Het college wacht het resultaat van 

het onderzoek van de rekenkamercommissie af en de raad mag bij het college komen om 

advies.  35 

  

Tweede termijn: 

De heer Kampherbeek bedankt de wethouders voor de informatie die zij hebben gegeven. 

Hij wil alleen wel vaststellen dat het college de financiële stukken moet afhandelen zoals 

dat is afgesproken. Als dat niet gebeurt, voert het college zijn taak niet goed uit. Het 40 

correct informeren van de raad is voor het college een basistaak. De heer Van Ommen wil 

graag een kort en bondig antwoord op zijn vraag of de kwartaalcijfers eerder kunnen 

worden verstrekt. Als er helemaal geen kwartaalcijfers meer komen, hoort hij dat ook 

graag. Verder vraagt hij of hij het goed heeft begrepen dat er een afname is van zorg in 

natura. Bij Jeugd (individuele voorzieningen) is dat in ieder geval niet zo: daar zijn 54 45 

cliënten bij gekomen. Mevrouw Hardam: De raad heeft een grote verantwoordelijkheid. Er 

zijn forse tekorten aangekondigd. Wethouder Çegerek heeft een andere vorm van controle 

voor ogen dan de VVD. De raad heeft nu geen goed beeld van wat er aan geld de deur 

uitgaat en wat daarvan de oorzaken zijn. Daar komt bij dat op korte termijn keuzes 

moeten worden gemaakt. De raad wil daarvoor in een goede positie worden gebracht. Hij 50 

moet er niet alleen iets over kunnen zeggen bij de begroting. Er moeten ook lokale 

partijen en burgers bij worden betrokken. Mevrouw Van Amerongen constateert dat 

wethouder Berkhoff en zij inhoudelijk op dezelfde lijn zitten. Het idee over de 

ondersteuning van huisartsen sprak haar aan. Haar collega Landman heeft al verschillende 

keren aangegeven dat de gemeente in gesprek moet gaan met de huisartsen. Dat is een 55 

manier om de zware zorg in Heerde onder controle te krijgen. In dat soort dingen is de 

raad geïnteresseerd. De raad wil nagaan of de gemeente doet wat zij zegt, of ze dat 
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effectief doet of ze dat snel genoeg doet. Wat de zware jeugdzorg betreft: volgens 

waarstaatjegemente.nl loopt Heerde met de categorie jongeren met jeugdbescherming in 

de pas met de rest van Nederland. Bij jongeren met jeugdhulp in een verblijf is het 

percentage hier net iets hoger dan het gemiddelde. In relatie tot alle jongeren is het 

aantal jongeren met jeugdhulp echter een kwart hoger. Dat baart de fractie van 5 

D66/GroenLinks zorgen. Als het college een keer op dat onderwerp zou inzoomen, zou het 

deze fractie een groot plezier doen.  

Wethouder Berkhoff wijst erop dat hij de heer Kampherbeek in de eerste termijn al gelijk 

heeft gegeven. De afspraak die er ligt, is duidelijk. Over de themaraad in februari heeft hij 

alleen maar lovende geluiden gehoord. Zo’n themaraad is dus een waardevolle aanvulling 10 

op het aanleveren van monitorgegevens bij de P&C-stukken. Misschien komt er ooit een 

moment waarop in de monitoring zelf kwantitatieve en kwalitatieve gegevens op een 

mooie manier worden verbonden. Wat dat betreft is de wethouder ook benieuwd naar de 

aanbevelingen van de rekenkamercommissie. Er worden als regel geen kwartaalcijfers 

verstrekt. Dat ze er nu wel liggen, is omdat in een vorige vergadering gevraagd werd om 15 

een nulmeting bij de start van de nieuwe raadsperiode. In de oplegger staat ook dat deze 

gegevens zijn verstrekt op initiatief van de portefeuillehouder. Daarmee overtreedt die 

portefeuillehouder in feite de regel dat die gegevens meegenomen worden in de reguliere 

P&C-cyclus. De totaalcijfers over 2017 en 2018 zullen straks worden toegevoegd aan de 

financiële stukken. Het gesprek met de huisartsen zal worden aangegaan. In de gemeente 20 

Heerde wordt inderdaad veel meer jeugdhulp geboden dan gemiddeld in Nederland. 

Speciaal in Wapenveld is dat het geval. De deelname aan het speciaal onderwijs ligt daar 

ook een stuk hoger dan gemiddeld. Dat zijn harde gegevens. Het zou echter nog heel wat 

ernstiger zijn als de jongeren die hulp nodig hebben die hulp niet zouden krijgen. De 

wethouder neemt de tips van mevrouw Hardam graag ter harte.  25 

 

Conclusie: De commissie heeft kennisgenomen van de monitor. 

 

9. Rondvraag 

- De heer Tuinman heeft in een vorige vergadering een opmerking gemaakt over het 30 

ontbreken van een tentdoek boven de muziektent. Tot zijn vreugde was het doek een 

week later aangebracht. Daar wil hij het college graag voor bedanken.  

- Mevrouw Van Amerongen vraagt of het terugschroeven van de openingstijden van het 

gemeentekantoor wel een goed signaal is naar de burgers. Wethouder Berkhoff antwoordt 

dat het in ieder geval goed gecommuniceerd zal worden. Op vrijdagmiddag zijn er altijd 35 

weinig contacten. Door de beperkte bezetting kunnen mensen dan ook niet altijd direct 

worden doorverbonden en geholpen. Daarom is in het kader van kostenbeheersing 

besloten die middag het gemeentekantoor te sluiten. Er komt nog een memo over dat 

onderwerp. 

- Mevrouw Van Amerongen refereert aan de brief van de vakbonden over het faillissement 40 

van Vérian Care & Clean. De vakbonden tonen zich kritisch over de manier waarop Heerde 

zich heeft aangesloten bij een oplossing. Wat doet het college daarmee? Wethouder 

Berkhoff: De inzet van het college is altijd geweest dat de hulp aan de cliënten door moet 

gaan en dat het personeel geen nadelige gevolgen moet ondervinden. Het zou het beste 

zijn als de cliënt de vertrouwde hulp blijft houden. De vakbonden waren vrij kritisch, zowel 45 

in de brief als in de pers. Dat is inmiddels anders geworden. De gemeente is intensief met 

de bonden in gesprek om de zojuist geschetste doelen te bereiken. Die gesprekken spelen 

zich af op ambtelijk niveau. Mevrouw Van Amerongen wil graag op de hoogte worden 

gehouden van het verloop. Wethouder Berkhoff: Zodra er iets gemeld kan en mag worden, 

zal het college de raad informeren.  50 

- Mevrouw Grotenhuis constateert dat de gemeente sinds de verkiezingen niet meer zo 

actief is met betrekking tot de vliegroutes van Lelystad Airport. De burgemeester van 

Oldebroek zou het voortouw nemen in dit dossier, maar hij vertrekt. Het CDA vraagt welke 

vervolgstappen het college gaat zetten, wat de griffie voor de raad kan doen en wat de 

andere fracties vinden van het idee van een themaraad, direct na de zomervakantie. De 55 

fractie zou bij die themaraad ook de inwoners willen betrekken. Verder zou ze graag 

professor Erik Roelofsen uitnodigen. Hij heeft een artikel geschreven waarin staat dat de 
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geluidsbelasting boven Heerde grote pieken vertoont. Wethouder Çegerek geeft aan dat de 

verantwoordelijke wethouder over dit dossier in overleg is met de andere bestuurders. Er 

zal ongetwijfeld een terugkoppeling komen over de stand van zaken. Het college vindt het 

prima om een themaraad te houden en kan daar zelf ook in participeren.  

 5 

10. Sluiting  

De voorzitter bedankt alle deelnemers aan de vergadering voor hun inbreng. Hij sluit de 

vergadering om 22.15 uur.  


